
 

 

 

NOTA DE PRENSA 

 

Balanç del 2018, més i més COPLEFC 

L’Assemblea General va aprovar ahir la gestió de la Junta de Govern del COPLEFC, 
que basa la seva estratègia en la ciutadania com a centre dels serveis prestats i la 
defensa de la professió i els professionals 

 

Destacats: 

La seguretat i el desenvolupament professional és el valor afegit del COPLEFC 

El lema del Col·legi: “Sigues Col·legi, fes més i més COPLEFC” 

L’estratègia del COPLEFC posa la ciutadania com a centre dels serveis prestats i 
la defensa de la professió i els professionals 

 

Ahir, 18 de març, es va dur a terme al Museu de l’Esport Dr. Melcior Colet la preceptiva reunió 
de l’Assemblea General, òrgan màxim de decisió en el si del col·lectiu de professionals de 
l’activitat física i de l’esport de Catalunya. La vida del Col·legi es basa en diversos cercles de 
responsabilitat i gestió, a partir del nucli que representa la Junta de Govern, acompanyada per 
les delegacions i les comissions d’experts, a més d’un equip humà professionalitzat que presta 
serveis al conjunt dels col·legiats i associats. Així, la reunió de l’Assemblea arribava a 
Barcelona, després del seu periple per Lleida, Girona i Tarragona els anys precedents. I els 
col·legiats van aprovar la gestió duta a terme per la Junta de Govern durant el 2018, així com 
l’aprovació dels comptes corresponents i el pressupost per al 2019, com a continuïtat del 
desplegament del Pla Estratègic vigent, una vegada revisat i adaptat a les possibilitats de futur. 

 

Benvinguda 

Pere Manuel va donar la benvinguda als assistents que pràcticament omplien l’auditori 
recordant l’acte celebrat al matí amb la consellera de la Presidència, Elsa Artadi, en què es va 
formalitzar la voluntat de tots els actors del sector d’elaborar una Llei de l’esport i l’activitat 
física de consens a partir d’un text previ acordat, alhora que va emplaçar a disposar-ne al 



setembre, perquè segueixi els tràmits parlamentaris aprofitant el procediment obert per la 
iniciativa legislativa popular, amb la qual cosa es podrà aprovar aquest any mateix el nou marc 
normatiu. D’aquesta manera es vol garantir que no hi hagi dues propostes, que s’evitin les 
esmenes i la ruptura del consens que normalment ha marcat l’actuació parlamentària en 
matèria d’esport. Pere Manuel va expressar la seva satisfacció per l’acte, ja que el COPLEFC ha 
estat tingut en compte “perquè som el Col·legi de Professionals de l’Activitat Física i de l’Esport 
a Catalunya”. 

Pere Manuel estava acompanyat a la taula per Carmen Ercilla, com a vicepresidenta; Elisabeth 
Boloix, secretària; Òscar Duran, tresorer, i Alèxia Pérez, gerent, juntament amb Antonio Aroya, 
consultor de Faura-Casas.  

 

Col·legiats i associats 

Com ja és tradicional, en primer lloc es va fer un minut de silenci, com a mostra de respecte als 
col·legiats difunts durant l’any passat. Tot seguit, la secretària va anar resseguint l’ordre del dia 
previst, tal com és normatiu. 

Per donar a conèixer el que va suposar el 2018 per al Col·legi es va oferir un vídeo de resum, 
Més COPLEFC, en què s’assenyalen els trets més destacats i que els assistents van poder seguir 
amb la Memòria impresa.  

Les dades tancades a 31 de desembre mostren que el 2018 va esdevenir un segon any rècord 
en col·legiació, amb 627 altes, tot situant el COPLEFC en 4.881 col·legiats. Una dada que el 
manté com el Col·legi més nombrós en el si de l’Estat. Pel que fa a la nova figura dels associats, 
es podria dir que l’any passat va constituir un període preparatori, tot plantant la llavor 
COPLEFC en l’àmbit de centres i entitats que agrupen aquests tipus de professionals o futurs 
professionals.  

 

Territori, experts i defensa de la professió  

Altres dades significatives són la intensa activitat institucional per donar resposta als territoris, 
així com la voluntat d’implicació dels experts mitjançant les diverses comissions, a més de 
l’esforç comunicatiu en un doble sentit: internament, envers tot el col·lectiu, però també 
externament, cap a la societat en general. Amb aquesta doble finalitat s’han organitzat 
diverses campanyes, entre les quals va tenir una incidència especial la referent al final de la 
moratòria de la Llei 3/2008, que ha comportat l’aplicació del règim sancionador des de l’1 de 
gener de 2019. 

Altres fets destacats van ser l’activitat del Comitè de Defensa de la Professió, que va continuar 
mantenint la seva imprescindible activitat, dissortadament encara, en l’àmbit dels tribunals, 



 

 

amb denúncies de caire penal i també administratives, sobretot per convocatòria de places de 
les administracions locals no ajustades a dret.  

En un altre sentit, el 25 d’abril, el Dia de l’Educació Física al Carrer (DEFC) s’està consolidant 
com una data important en l’àmbit educatiu i de visibilitat de l’assignatura a la societat, ja que 
el 2018 el projecte es va multiplicar exponencialment respecte del 2017. 

Un altre accent del 2018 va ser una tasca de llarga durada, i que com és lògic tindrà 
continuïtat, amb el focus obert a la incorporació de la perspectiva de gènere a les ciències de 
l’activitat física i l’esport; així, es va fer la publicació d’un decàleg específic, la signatura de 
manifestos en fòrums diversos i l’assistència a actes reivindicatius o de reflexió sobre la 
qüestió. 

 

Comptes 

Un any més els comptes del Col·legi han estat auditats per Faura-Casas Auditors i Consultors, 
tota una garantia de transparència i fidelitat per a un volum econòmic que va superar els sis-
cents mil euros i amb una conclusió important, com és la consideració que l’estat econòmic del 
Col·legi està plenament sanejat, per la poca càrrega financera que s’arrossega, combinada amb 
un gran actiu disponible. 

Per la seva part, el consultor va afirmar que els comptes del COPLEFC, “després de dur a terme 
les proves i els procediments corresponents, estan lliures d’incorreccions materials”, i va 
donar-ne una opinió favorable. 

D’altra banda, el 2018 les butxaques del col·lectiu pràcticament no es van veure afectades, 
perquè les quotes simplement es van arrodonir i van quedar en 32 euros trimestrals. Una xifra 
que el 2019 no es veurà alterada, tal com va recordar en la seva intervenció Òscar Duran, 
tresorer.  

 

El 2019, més i més Col·legi 

Un altre punt de l’Assemblea és el conjunt de previsions per a l’any en curs, que es podria 
resumir en un lema adreçat a tots els col·legiats i associats: “Sigues Col·legi, fes més i més 
COPLEFC”, que vol posar en relleu la intenció de promoure la participació dels seus membres, 
que en aquests moments ja superen els 5.000 col·legiats escampats per tot el territori en 
àmbits laborals ben diversos, sempre amb professionalitat i la màxima expertesa. 

D’aquest apartat es va encarregar Alèxia Pérez, que va resseguir els projectes dels diversos 
eixos que constitueixen el Pla Estratègic del COPLEFC 2016-2020. D’acord amb Carmen Ercilla, 
com a responsable de la Junta per a les delegacions i per a les comissions, es va donar veu als 



delegats territorials i als responsables de les diverses comissions d’experts, així com als 
integrants del Comitè de Defensa de la Professió. Unes intervencions que van posar en relleu 
tota la feina que hi ha pel davant i la voluntat d’afrontar-la amb energies renovades des dels 
cincs àmbits de les comissions: esport i rendiment, activitat física i salut, educació, activitat 
física i turisme al medi natural, i gestió i economia de l’esport. Cadascuna emprendrà nous 
projectes de gran envergadura.    

Avançant en l’ordre del dia, abans del parlament de Pere Manuel es va fer repàs de l’equip 
humà que dona suport a tot el col·lectiu, que va acabar amb l’agraïment per la tasca de 
col·laboració a Aurora García Maldonado, persona que ha estat al costat del Col·legi 
pràcticament des del principi en tasques administratives i comptables. En rebre un petit 
obsequi, “perquè ens recordis com també nosaltres sempre et recordarem”, tal com va dir el 
president, Aurora García va agrair el detall amb unes breus paraules i va manifestar sentir-se 
orgullosa del que és el COPLEFC actualment, i va rebre un llarg i merescut aplaudiment.  

Pere Manuel, finalment, es va adreçar als assistents per recordar que “el COPLEFC som tots i 
que, entre tots, continuarem endavant. Amb els membres de la Junta els primers; només calen 
ganes de treballar. Va recordar que encara a hores d’ara la professió no viu la millor situació 
possible, i que fins i tot hi ha dificultats per aconseguir una denominació professional com a 
educadors físics esportius, que no tothom accepta”, malgrat que això no evitarà unes bones 
relacions amb el Consejo COLEF, per voluntat de col·laborar, evidentment, i perquè l’aportació 
econòmica que hi fa el COPLEFC és molt quantiosa. Així mateix, va fer constar el desig 
d’incorporar el màxim de reivindicacions professionals a la nova Llei i va expressar un desig a 
cadascun dels presents, “sisplau, quan signeu un document, poseu-hi la vostra signatura, però 
també el vostre número de col·legiat”. Finalment va recordar que al COPLEFC aquest 2019 serà 
també any d’eleccions, concretament a final d’any, tot i que encara no va desvelar si s’hi 
presentarà encapçalant una candidatura.    

 

La festa col·legial 

Un cop acabat l’acte més preceptiu, es va donar pas al que constitueix una veritable festa 
col·legial, amb el lliurament de premis i reconeixements: als guanyadors del Concurs Fotogràfic 
i el Concurs Fotogràfic DEFC, Jaume Oliveras (col. 9843) i Aleix Prims (col. 13370), 
respectivament. Als millors expedients del 2018 i als millors Treballs de Final de Grau (TFG) 
dels set centres universitaris que imparteixen el Grau en CAFiE, així com als nous doctors, 
nivell assolit amb la lectura de la seva tesi, enguany amb ajut econòmic lliurat a Juan José 
García (col. 11700) i Vicenç Cànovas (col. 52723). Un altre moment de plena alegria suposa el 
reconeixement als companys i companyes que porten 25 anys com a col·legiats. I finalment, als 
jubilats, entre els quals, en aquesta ocasió hi havia noms mediàticament rellevants, com 



 

 

Domingo Blázquez i Paco Seirul·lo, juntament amb d’altres igualment amb una llarga i 
meritòria trajectòria professional. 

I com no podia ser altrament, la festa va acabar amb una foto de família i un brindis entre tots 
els assistents, que van poder dialogar i recordar qüestions personals i professionals amb altres 
companys i companyes.  

 

(foto: Jordi Estruch) 

Barcelona, 19 de març de 2019 

Per a més informació, contacteu amb nosaltres. 
 
Premsa 
premsa@coplefc.cat 
93 455 46 07 
 

 


